
Protokół nr 11/2021 
z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

z dnia 29 kwietnia 2021 r. 
 
W posiedzeniu Komisji udział wzięli: 
  
1. Roman Cech – Przewodniczący 
2. Beata Sowińska – Wiceprzewodnicząca 
3. Jadwiga Lejczak – Członek 
4. Piotr Paczesny – Członek 
5. Marian Batóg – Członek 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Wypracowanie opinii w sprawie skargi złożonej na Dyrektora Zespołu Szkół w Gogolewie. 
3. Omówienie spraw bieżących, w tym skargi złożonej na działalność Wójta Gminy Dębnica 
Kaszubska.  
4. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad. 2 

Komisja spotkała się w sprawie wypracowania opinii dotyczącej złożonej skargi w dniu 
16 kwietnia 2021 r. przez Pana      na Dyrektora Zespołu Szkół w Gogolewie 
Panią Justynę Krajewską. Skarga dotyczyła faworyzowania drugiego rodzica dziecka przyjętego do 
Przedszkola w Borzęcinie, karygodne zachowanie w stosunku do skarżącego poprzez prośbę 
o nieprzysyłanie korespondencji na adres mailowy szkoły, a także przyjęcie dziecka do przedszkola 
bez zgody skarżącego i zły stan techniczny placu zabaw zlokalizowanego przy Przedszkolu 
w Borzęcinie. 

Komisja wysłuchała obydwu stron. Zgodnie z art. 130 ust. 2 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r.  
- Prawo oświatowe (Dz. U. z 2020 r. poz. 910, z późn. zm.) o przyjęciu dziecka do publicznego 
przedszkola, oddziału przedszkolnego w publicznej szkole podstawowej i publicznej innej formy 
wychowania przedszkolnego oraz dzieci, młodzieży i osób pełnoletnich do publicznych szkół 
wszystkich typów, w tym do klas I, klas wstępnych, o których mowa w art. 25 ust. 3, oraz do 
publicznych placówek, o których mowa w art. 2 pkt 3, 4 i 8, w trakcie roku szkolnego, decyduje 
odpowiednio dyrektor przedszkola lub szkoły, a w przypadku publicznej innej formy wychowania 
przedszkolnego prowadzonej przez osobę prawną inną niż jednostka samorządu terytorialnego lub 
osobę fizyczną także osoba kierująca tą inną formą wychowania przedszkolnego, z wyjątkiem 
przypadków przyjęcia dzieci i młodzieży zamieszkałych w obwodzie publicznej szkoły podstawowej, 
które są przyjmowane z urzędu. 

Ust. 4 w/w artykułu stanowi: postępowanie rekrutacyjne jest prowadzone na wniosek rodzica 
kandydata lub na wniosek kandydata pełnoletniego, o którym mowa w art. 149. 

Rozstrzyganie sporów pomiędzy rodzicami nie należy do kompetencji Rady Gminy. 
Właściwym organem jest sąd. 

Komisja stwierdziła, że Pani Dyrektor nie może zabronić przesyłania korespondencji na adres 
mailowy szkoły, z tym, że korespondencja ta winna dotyczyć spraw szkolnych, a nie życia prywatnego 
Dyrektora. 



Plac zabaw zlokalizowany przy przedszkolu nie należy do Zespołu Szkół w Gogolewie. Uwagi 
co do stanu technicznego zostaną przekazane zarządcy – Gminie Dębnica Kaszubska. 

Ad.3 

W sprawach bieżących Komisja zajęła się skargą złożoną przez Panią      
na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska Panią Iwonę Warkocką dotyczącą zanieczyszczenia powietrza 
z komina byłej „czerwonej szkoły” tj. przy ul. ks. Antoniego Kani 28 w Dębnicy Kaszubskiej. 

W skardze określono, że stan zanieczyszczenia powietrza jest znaczny. Dym z komina zamiast 
unosić się do góry układa się poniżej dachu. Mieszkańcy pobliskich budynków nie mogą otworzyć 
okien. Pani      oczekuje od Urzędu Gminy rozwiązania tego problemu. 

W tracie spotkania wyjaśnienia złożyła Wójt Gminy Pani Iwona Warkocka odnosząc się do 
zarzutów Pani    , poinformowała, że pracownicy Urzędu Gminy nie spalają 
śmieci. Do opalania używane jest drewno. Pani Wójt zdaje sobie sprawę z problemu poruszanego 
przez skarżącą, w związku z powyższym w budżecie na 2020 rok zaplanowane zostały środki na 
wymianę źródeł ciepła m.in. we wskazanej lokalizacji przez skarżącą. Z uwagi na konieczność 
zgromadzenia wymaganych prawem pozwoleń i dokumentacji realizacja inwestycji najpóźniej nastąpi 
do końca kwietnia 2022 roku. Na argumenty radnego Pana Piotra Paczesnego dotyczące budowy 
wiat na drewno i przedłużania komina Pani Wójt Gminy odpowiedziała, że poddano analizie te 
możliwości, jednakże są one zbyt kosztowne i ekonomicznie nieuzasadnione, w przypadku zmiany 
sposobu ogrzewania na pellet. O wyjaśnienia została poproszona także inspektor ds. ochrony 
przyrody Pani Joanna Boroń. Poinformowała, że jest to pierwsza skarga złożona w formie pisemnej. 
Do tej pory były uwagi zgłaszane telefonicznie, dotyczące zadymienia w centrum miejscowości 
Dębnica Kaszubska, z komina użytkowanego przez Gminę Dębnica Kaszubska. 

 
Wnioski: 

Komisja stwierdziła, że plan przebudowy kotłowni tj. zmiana z drewna na pellet jest dobrym 
rozwiązaniem. Komisja nie zgadza się jedynie z terminem rozbudowy. Z uwagi na długotrwałość 
procedur Pani Wójt Gminy nie zadeklarowała zmiany źródła ciepła przed sezonem grzewczym, nie 
mniej jednak zrobi wszystko, aby przyśpieszyć procedurę. 

W ocenie komisji skarga jest zasadna, z uwagi na termin realizacji inwestycji. 
 
Kolejnym tematem rozpatrywanym przez komisję była petycja złożona przez radną Panią 

Jadwigę Lejczak oraz mieszkańców miejscowości Grabin, dotycząca modernizacji drogi łączącej 
miejscowość Grabin z Osiedlem Północ II zlokalizowanym w Dębnicy Kaszubskiej. 

W tej sprawie stanowisko zajęła również Wójt Gminy Dębnica Kaszubska Pani Iwona 
Warkocka, informując komisję o planach modernizacji ul. Jarzębinowej w latach 2023/2024 ze 
środków pochodzących w ramach rekompensaty z tytułu tarczy antyrakietowej. W tym roku zostanie 
poprawiona droga, aby umożliwić ruch pieszy i rowerowy. Rozważana alternatywa wykupu 
i modernizacji drogi od Pana    jest zbyt kosztowna. Przystanek autobusowy zostanie 
przesunięty bliżej skrzyżowania z drogą do Skarszewa. W roku szkolnym autobus będzie kursował 
3 razy dziennie z Dębicy Kaszubskiej przez Skarszów i betonką do Dębnicy Kaszubskiej. 
Mieszkańcy będą mogli korzystać z uruchomionych kursów autobusowych. 

 
 
 



Wnioski 

Komisja większością głosów poparła decyzję połączenia miejscowości Grabin z Dębnicą Kaszubską 
i wykonania drogi przejezdnej dla samochodów. Na  razie droga z Dębnicy Kaszubskiej do Grabina 
ma zostać utwardzona dla ruchu pieszego i rowerowego, a przystanek przy drodze wojewódzkiej 
zostanie przeniesiony bliżej skrzyżowania z drogą do Skarszewa. 
 

Następnie Komisja zapoznała się z petycją w sprawie eliminacji glifosatu z żywności. Komisja 
uznała, że jest brak podstaw prawnych do uniemożliwienia i zakazania stosowania środka glifosatu 
w żywności, w związku z tym petycja jest niezasadna. 
 
 
         Protokół sporządził: 
         Roman Cech 
 
 
 
 
Podpis komisji: 
 
Roman Cech 
 
Beata Sowińska 
 
Jadwiga Lejczak 
 
Piotr Paczesny 
 
Marian Batóg 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


